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PROTOKÓŁ Nr XLI/09 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 29.07.2009r. 

w godz. 15 15 – 1940 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył sesję rady gminy witając obecnych na sesji 
radnych oraz przybyłych zaproszonych gości, stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 
radnych obecnych jest 13, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołów z ostatnich dwóch sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i Komisji Stałych na II półrocze 

2009 r., 
c) przekształcenia w samodzielnym publicznym zakładzie opieki zdrowotnej 

pn. Gminny Ośrodek Zdrowia w Ornontowicach, 
d) zatwierdzenia Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, 
e) zgody na udzielanie wyŜszej bonifikaty od opłat za przekształcenie prawa 

uŜytkowania wieczystego nieruchomości przeznaczonych na cele 
mieszkaniowe w prawo własności nieruchomości, 

f) wydzierŜawienia gruntu rolnego stanowiącego własność Gminy 
Ornontowice, 

g) wyraŜenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Ornontowice 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w Ornontowicach przy 
ulicy Grabowej – działka nr 2867/53. 

9. Sprawy bieŜące.  
10. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący RG poinformował radnych, Ŝe w ramach Spraw bieŜących 
przedstawione zostaną dodatkowe projekty uchwał w sprawie: 

a) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, 
b) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla miasta Orzesze, 
c) zmian w uchwale dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową 
dla Powiatu Mikołowskiego. 
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Zmiany do porządku zostały wprowadzone jednogłośnie. 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołów z ostatnich dwóch sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i Komisji Stałych na II 

półrocze 2009 r., 
c) przekształcenia w samodzielnym publicznym zakładzie opieki 

zdrowotnej pn. Gminny Ośrodek Zdrowia w Ornontowicach, 
d) zatwierdzenia Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, 
e) zgody na udzielanie wyŜszej bonifikaty od opłat za przekształcenie 

prawa uŜytkowania wieczystego nieruchomości przeznaczonych na 
cele mieszkaniowe w prawo własności nieruchomości, 

f) wydzierŜawienia gruntu rolnego stanowiącego własność Gminy 
Ornontowice, 

g) wyraŜenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Ornontowice 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej połoŜonej w Ornontowicach 
przy ulicy Grabowej – działka nr 2867/53. 

9. Sprawy bieŜące.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu 
Mikołowskiego, 

b) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla miasta Orzesze, 
c) w sprawie: zmian w uchwale dotyczącej udzielenia dotacji celowej na 

pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego. 
10. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokoły z dwóch ostatnich sesji zostały przyjęte jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
(Wszedł radny Nowak – stan radnych: 14). 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
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Ad. 6 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 7 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która oznajmiła, Ŝe przygotowywane jest sprawozdanie z wykonania 
budŜetu gminy za I półrocze br., które będzie szczegółowo omawiane na 
posiedzeniach komisji.  
 
Następnie pokrótce wspomniała o kwotach, które wpłynęły z tyt. podatku od 
nieruchomości od kopalni.  
 
Ad. 8 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 

 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2009. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Celina Nowak. 
 
Następnie Wójt prześledził poszczególne zadania zawarte w projekcie.  
 
W ramach dyskusji poruszono kwestie dotyczące: 

• wykonania zjazdu dla rowerów z chodnika do placu zabaw przy ul. 
Chudowskiej, 

• zakupu 2 zabawek na plac zabaw niepublicznego przedszkola prowadzonego 
przez siostry, 

• widowni przy planowanej sali gimnastycznej, 
• boisk sportowych w gminie, 
• projektu drogi – ul. Solarnia, 
• PB-W odbudowy Potoku Solarnia i Potoku Łąkowego, 
• wynagrodzeń i pochodnych dla ZUP dla JO, 
• klimatyzacji energochłonnej. 

 
Radny Mozgalik zapytał, czy nie zajdzie konieczność zmiany numeracji uchwał w 
związku z projektami uchwał, które zostaną wprowadzone w Sprawach bieŜących. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe projekty uchwał przedstawiane będą zgodnie 
z porządkiem obrad. 
 
Radny Milanowski zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik, czy wraz z niniejszą 
uchwałą, aktualizacji podlegają wszystkie załączniki – Pani Skarbnik odpowiedziała 
twierdząco. 
 
Brak dalszych pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
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Uchwała Nr XLI/314/09 w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2009, na 
stan 14-tu radnych została przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 5  
do protokołu. 
 

b) w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy  i Komisji Stałych na II 
półrocze 2009 r. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/315/09 w sprawie: zatwierdzenia plan ów pracy Rady 
Gminy i Komisji Stałych na II półrocze 2009 r., na stan 14-tu radnych 
została przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 6  do protokołu. 

 
c) w sprawie: przekształcenia w samodzielnym public znym zakładzie opieki 
zdrowotnej pn. Gminny O środek Zdrowia w Ornontowicach. 
 
Zmiana nagłówka projektu uchwały na: w sprawie przekształcenia samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. Gminny Ośrodek Zdrowia w 
Ornontowicach. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/316/09 w sprawie: przekształcenia sa modzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. Gminny O środek Zdrowia w 
Ornontowicach, na stan 14-tu radnych została przyj ęta jednogło śnie i 
stanowi zał ącznik nr 7  do protokołu. 

 
d) w sprawie: zatwierdzenia Statutu Gminnego O środka Zdrowia w 
Ornontowicach. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
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Uchwała Nr XLI/317/09 w sprawie: zatwierdzenia Stat utu Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, na stan 14-tu radnyc h została 
przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 8  do protokołu. 

 
e) w sprawie: zgody na udzielanie wy Ŝszej bonifikaty od opłat za 
przekształcenie prawa u Ŝytkowania wieczystego nieruchomo ści 
przeznaczonych na cele mieszkaniowe w prawo własno ści nieruchomo ści. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
 
Radny Kotyczka był zainteresowany, czy w przypadku kolejnych chętnych na 
przedmiotowe przekształcenie, trzeba będzie podejmować kaŜdorazowo odrębną 
uchwałę. Kierownik WŚPiGG, Pani Justyna Sittek-Goj odpowiedziała, Ŝe tak.  
 
Radny Nowak zasugerował dopisanie w projekcie po podstawie prawnej słów „na 
wniosek Wójta Gminy”. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/318/09 w sprawie: zgody na udzielani e wyŜszej bonifikaty 
od opłat za przekształcenie prawa u Ŝytkowania wieczystego 
nieruchomo ści przeznaczonych na cele mieszkaniowe w prawo 
własno ści nieruchomo ści, na stan 14-tu radnych została przyj ęta 
jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 9  do protokołu . 

 
f) w sprawie: wydzier Ŝawienia gruntu rolnego stanowi ącego własno ść Gminy 
Ornontowice. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/319/09 w sprawie: wydzier Ŝawienia gruntu rolnego 
stanowi ącego własno ść Gminy Ornontowice, na stan 14-tu radnych 
została przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 10  do protokołu. 

 
g) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy 
Ornontowice niezabudowanej nieruchomo ści gruntowej poło Ŝonej w 
Ornontowicach przy ulicy Grabowej – działka nr 2867 /53. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek projektu uchwały. 
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Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/320/09 w sprawie: wyra Ŝenia zgody na odpłatne nabycie 
na rzecz Gminy Ornontowice niezabudowanej nieruchom ości gruntowej 
poło Ŝonej w Ornontowicach przy ulicy Grabowej – działka nr 2867/53, na 
stan 14-tu radnych została przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr  
11 do protokołu. 

 
Ad. 9 
W Sprawach bieŜących dyskutowano nad wprowadzonymi do porządku obrad 
dodatkowymi projektami uchwał: 
 
a) w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc f inansow ą dla Powiatu 
Mikołowskiego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/321/09 w sprawie: udzielenia dotacji  celowej na pomoc 
finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego, na stan 14-tu radnych z ostała 
przyj ęta jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 12  do protokołu. 

 
b) w sprawie: udzielenia dotacji celowej na pomoc f inansow ą dla miasta 
Orzesze. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Szołtysek zainteresowany był zapisami w umowie, w szczególności czy w 
umowie będzie określony jakiś termin. Odpowiedzi udzielił Wójt informując, Ŝe 
dopiero w momencie kiedy gmina będzie dysponować dokumentacją, moŜna 
rozpocząć negocjacje co do terminu wykonania inwestycji. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/322/09 w sprawie: udzielenia dotacji  celowej na pomoc 
finansow ą dla miasta Orzesze, na stan 14-tu radnych została przyj ęta 
jednogło śnie i stanowi zał ącznik nr 13  do protokołu. 
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c) w sprawie: zmian w uchwale dotycz ącej udzielenia dotacji celowej na pomoc 
finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLI/323/09 w sprawie: zmian w uchwale do tycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu 
Mikołowskiego, na stan 14-tu radnych została przyj ęta jednogło śnie i 
stanowi zał ącznik nr 14  do protokołu. 

 
Ad. 10 
W kolejnym punkcie Z-ca Wójta omówił pokrótce przebieg realizowanych na terenie 
Gminy inwestycji. 
 
Radny Jaskółka nadmienił, Ŝe po wykonanej inwestycji ma problem z wyjazdem i 
wjazdem do swojej posesji. Z-ca Wójta oznajmił, Ŝe do czasu odbioru inwestycji 
wszystkie wjazdy i wyjazdy będą zrobione.  
 
Radna Kozioł spytała o termin odbioru budowy ul. Łąkowej. Z-ca odpowiedział, Ŝe 
termin jeszcze nie został ustalony. 
 
Następnie Wójt odniósł się do zestawień inwestycyjnych, które otrzymali radni, 
omawiając kolejno poszczególne zadania (załącznik nr 15 do protokołu). 
 
Pani Skarbnik podała informację dot. aktualnego stanu finansowego gminy w 
związku z środkami, które wpłynęły od kopalni z tytułu tzw. wyrobisk górniczych. W 
szczególności skupiła się na kwestii „wolnych” aktualnie środków finansowych. 
Szczegółowe wyliczenie środków wprowadzonych do budŜetu Gminy (dochody 
uzyskane z wpłaty podatku od nieruchomości za lata 2003-2007), które omówiła Pani 
Skarbnik stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu .  
 
Z uwagi na długość trwania procedur przetargowych oraz konieczność 
rozdysponowania środków w budŜecie gminy, po dłuŜszej dyskusji, na wniosek 
formalny złoŜony przez radnego Milanowskiego, radni – 10 głosami „za” – 
zadecydowali o zwołaniu dodatkowej sesji na dzień 3 sierpnia br., podczas której 
radni podejmą uchwałę w sprawie zmian budŜetu, z uwzględnieniem inwestycji 
zawartych w w/w zestawieniach. Przewodniczący Rady poinformował obecnych, Ŝe 
w ramach przedmiotowej sesji zostanie zorganizowany wyjazd w teren (droga 
dojazdowa do kopalni). 
 
Ad. 11 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
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Ad. 12 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radna Grzegorzek poprosiła o informację dot. wykupu mieszkań na własność. Wójt 
odpowiedział, Ŝe przygotowany zostanie projekt uchwały w tej kwestii na sesję 
październikową. 
 
Radny Mozgalik nadmienił, Ŝe samochody cięŜarowe wjeŜdŜające na hutę szkła w 
Orzeszu, blokują drogę uniemoŜliwiając przejazd innym pojazdom. Wójt 
odpowiedział, Ŝe otrzymał informację, iŜ w najbliŜszym czasie ten wjazd przestanie 
istnieć, a wjazd docelowy będzie przeniesiony w inne miejsce. 
 
Radny Mozgalik wspomniał takŜe o energii odnawialnej.  
 
Następnie poruszono kwestie dotyczące: 

• słupka przy sklepie „Delikatesy” przy ul. Orzeskiej (radny Milanowski), 
• hurtowni przy ul. Działkowej i problemów z przejazdem, w związku z 

samochodami cięŜarowymi, które tam przyjeŜdŜają i parkują (radny 
Milanowski, radny Kotyczka), 

• zniknięcia znaku drogowego przy ul. Działkowej od ul. Orzeskiej, 
określającego tonaŜ (radny Kotyczka), 

• prośby młodzieŜy o ustawienie ławeczki na boisku przy ul. Jasnej (radny 
Zientek), 

• prośby mieszkańców ul. Granicznej o sprawdzenie przepustu pod ulicą Nową 
(radny Jaskółka). 

 
Następnie Wójt wniósł do protokołu informację, Ŝe w związku z zaleceniami 
pokontrolnymi Regionalnej Izby Obrachunkowej, Gminny Dom Kultury i Biblioteka 
ulegną w najbliŜszym czasie reorganizacji. Od 1 stycznia 2010 r. z działającej 
aktualnie w/w jednostki, wydzielona zostanie Gminna Biblioteka Publiczna, z siedzibą 
przy ul. Klasztornej 1. Z kolei na bazie Domu Kultury powstanie zupełnie nowa 
jednostka, prowadząca m.in. działalność kulturalną. 
 
Wójt poruszył takŜe kwestię zakupionego niedawno roweru.  
 
Ad. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 19.40 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Stanisław Malczyk 

 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 
 
 


